

[Texte]

Place, Canada Patents, Canadian Livestock Feed Board and Harbourfront Corporation—before we dissolve, sell, dispose of or reorganize, I think the committee ought to hear evidence from those who know who is being affected by the dissolution, sale or disposition, and that we in government and the legislative branch have done our homework properly to ensure all of that has been looked at.

Secondly, when it is being disposed of, sold, conveyed or whatever, we must ensure that the process behind it is appropriate to the type of disposition being considered. Not every witnesses we have listed here is necessarily the best, but each has something to offer on those issues.

• 1115

The Chairman: Thank you very much, Mr. Lee. In light of what you have said, I took advantage of the opportunity to invite certain people here. Perhaps we could have officials take seats as witnesses. Prior to calling a steering committee meeting to set the prioritizations of witnesses required, perhaps your concerns could be heard by the total committee and responded to by departmental officials. If that did not meet with the satisfaction of the majority here, we would certainly want to call witnesses. However, there might be some areas we could clear up.

Would that procedure help you in some of your concerns, maybe not all of them, but some of them?

Mr. Lee: I am sure it would, Mr. Chairman.

The Chairman: Without extending the time of this beyond the one hour we have set aside, would it satisfy the government side if we called those witnesses to take seats at the table to answer the first concerns, or are there other concerns for which we should perhaps arrange to have people here to answer?

Mr. Couture (Saint-Jean): Mr. Chairman, Mr. Nystrom's letter lists approximately seven witnesses that would be called. With what we heard a few minutes ago, we have another twelve. Some companies in the letter from Nystrom are covered, by you people, and some are not. I certainly feel that if the officials here could give us a good rundown about each one of them, then it would be quite easy to get the proper witnesses who could provide us with the information we need.

The Chairman: I appreciate that interjection. I did take the liberty of making sure we would have the parliamentary secretary here today to introduce the departmental people who are here.

Mr. McCreath (Parliamentary Secretary to the Minister of State (Finance and Privatization)): I followed with great interest the Second Reading debate, although I did not have an opportunity to participate in it myself.

The Chairman: By the way, this is the parliamentary secretary, for those of us who might not have been aware of the appointment of Peter McCreath.

[Traduction]

mentionnées par mon collègue, la Corporation Place du Havre, la Société canadienne des brevets, l'Office des provendes et la Harbourfront Corporation, je pense que le comité aurait tout intérêt à entendre les principaux intéressés avant d'en décider la dissolution, la vente ou la réorganisation; les services législatifs et gouvernementaux dont nous faisons partie doivent s'assurer que rien n'a été oublié, que tous les aspects de ces transactions ont été pesés.

Deuxièmement, au moment de la vente, de la cession du transfert de ces entités, nous devons nous assurer que le processus choisi est celui qui est le mieux adapté au type de transaction. Les témoins qui figurent sur cette liste ne sont pas forcément les meilleurs possibles, mais tous ont quelque chose d'important à dire à ce sujet.

Le président: Merci beaucoup, monsieur Lee. À propos de ce que vous avez dit, j'ai profité de cette occasion pour inviter certaines personnes qui pourraient maintenant s'installer à la table et témoigner. Avant de convoquer un comité directeur pour prendre des décisions au sujet de la comparution des témoins, nous pourrions peut-être commencer par écouter vos sujets d'inquiétude et demander aux représentants du ministère d'y répondre. Si à la suite de cet exercice, la majorité d'entre vous ne sont toujours pas satisfaits, nous pouvons toujours convoquer des témoins. En attendant, cela nous permettra peut-être de régler un certain nombre de questions.

Pensez-vous pouvoir régler certaines questions de cette façon, peut-être pas toutes, mais certaines?

M. Lee: J'en suis certain, monsieur le président.

Le président: Est-ce que les députés de la majorité acceptent que ces personnes viennent témoigner sans que nous dépassions pour autant l'heure que nous avions prévue au départ. Mais peut-être y a-t-il d'autres préoccupations dont vous voulez parler?

M. Couture (Saint-Jean): Monsieur le président, dans sa lettre, M. Nystrom dresse une liste de sept personnes environ. Avec la liste qu'on vient de nous lire, cela fait 12 personnes de plus. Certaines compagnies mentionnées par M. Nystrom relèvent de vous, d'autres pas. Je suis certain que nos témoins d'aujourd'hui pourraient nous donner des indications solides au sujet de ces compagnies, des indications qui nous permettraient de trouver les témoins les mieux à même de nous apporter les informations dont nous avons besoin.

Le président: J'apprécie votre intervention; je me suis permis de demander au secrétaire parlementaire d'assister à la séance d'aujourd'hui; il va donc pouvoir nous présenter les gens du ministère qui sont ici.

M. McCreath (secrétaire parlementaire auprès du ministre d'État chargé des Finances et de la Privatization): C'est avec beaucoup d'intérêt que j'ai suivi le débat en seconde lecture, sans toutefois avoir l'occasion d'y participer moi-même.

Le président: Soit dit en passant, je vous présente le secrétaire parlementaire. Certains d'entre vous ne sont peut-être pas au courant de la nomination de Peter McCreath.